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                                                              ЗАПИСНИК 

 

Осме сједнице Заједничке комисије Парламентарне скупштине БиХ за одбрамбену и 

безбједносну политику и надзор над радом одбрамбених и безбједносних структура на нивоу 

БиХ која је одржана у 23.06. 2004. године у времену од 11,30 до 13,30 часова. 

Сједници су присуствовали  чланови Заједничке комисије: Зоран Спасојевић, Шефик 

Џаферовић, Бранко Зрно, Сеада Палаврић, Осман Брка, Момчило Новаковић, Адем Хускић и 

Винко Зорић.  

Сједници нису присуствовали: Халид Гењац, Бошко Шиљеговић,  Мирко Благојевић и Анто 

Спајић. 

Сједници су присуствовали гости : замјеници министра одбране БиХ Марина Пендеш и Енес 

Бећирбашић, Сеад Делић, војни савјетник члана Предсједништва БиХ, Цхристиан Хаупт из 

ОСЦЕ-а, те експерт Парламента ФБиХ  Невен Казазић. 

Поред  наведених, сједници су присуствовали,  Драгица Хинић, привремени секретар 

Заједничке комисије и Жељко Грубешић, експерт за помоћ у раду Заједничке комисије. 

Сједницом је предсједавао Зоран Спасојевић. 

За расправу на сједници предложен је слиједећи  

 

ДНЕВНИ РЕД: 

 

1. Разматрање Приједлога закона о учествовању припадника Оружаних снага Босне и 

Херцеговине, државних службеника и осталих запослених у мировним операцијама и 

другим активностима у иностранству (предлагач: посланик Момчило Новаковић); 

2. Информирање о потписаним споразумима о војној сарадњи са САД-а и Р Француском 

(извјестиоци: министар и замјеници министра одбране БиХ); 

3.   Разматрање Приједлога одлуке о утврђивању кандидата за генералске позиције у 

      Војсци ФБиХ и Војсци РС (предлагач: Предсједништво БиХ); 

      4.   Текућа питања. 

 

Трећа тачка дневнога реда убачена је накнадно, уз једногласну сагласност чланова Комисије, 

обзиром да је Одлука Предсједништва БиХ достављена у току засједања Комисије. 

На приједлог Шефика Џаферовића под тачком разно прихваћено је информиsање везано за 

претходну одлуку Предсједништва БиХ о утврђивању листе кандидата за генералске 

позиције у институцијама одбране БиХ, а односи се на стамбену ситуацију г-дина Сифета 

Поџића. 

Потом је предложени дневни ред усвојен једногласно. 
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Ад.1. Разматрање Приједлога закона о учествовању припадника Оружаних снага Босне 

          и  Херцеговине, државних службеника и осталих запослених у мировним  

          операцијама и другим активностима у иностранству 

 

Зоран Спасојевић укратко је информисао да је Приједлог закона о учествовању припадника 

Оружаних снага Босне и Херцеговине, државних службеника и осталих запослених у 

мировним операцијама и другим активностима у иностранству поднио посланик Момчило 

Новаковић, да је Уставно-правна комисија Представничког дома доставила мишљење, те да 

су Сеада Палаврић и Ненад Мишић уложили амандмане на текст Закона. Ови амандмани 

достављени су члановима Комисије на самој сједници. 

Предлагач закона Момчило Новаковић истакнуо је на почетку да ће се очитовати по 

информисању представника Савјета министара БиХ односно Министарства одбране БиХ о 

предложеном закону. 

Марина Пендеш потом је информисала да је Министарство одбране БиХ своје позитивно 

мишљење након добијања мишљења из Предсједништва БиХ, упутило 17.06.2004. године 

Савјету министара БиХ, те да нема сазнања да ли је Савјет министара своје мишљење 

доставило Парламенту. Иако је мишљење на приједлог закона позитивно, Министарство 

одбране навело је одређене мањкавости које се тичу нпр. права и обавеза , статуса категорија 

обухваћених законом, финансирања и сл. Надлежни одбор Савјета министара БиХ разматрао 

је то мишљење, након чега је предложено г-дину Новаковићу да повуче Приједлог закона 

обзиром да ће Савјет министара на слиједећој сједници предложити свој закон или 

могућност да се одгоди разматрање предложеног закона, како би се амандманима дјеловало 

на Закон да би био прихватљив.    

Момчило Новаковић нагласио је да не жели повући Приједлог закона, те да је он већ обавио 

одређене консултације с министром одбране БиХ ради побољшања текста Закона, које се 

реализују путем амандмана Ненада Мишића. Обзиром да су амандмани достављени на самој 

сједници и да их има више, предложио је да се расправа о амандманима одгоди за наредну 

сједницу. 

Зоран Спасојевић је предложио да г-дин Новаковић покуша заједно са министром одбране 

БиХ и представницима Савјета министара БиХ усагласити све нејасноће и приједлоге, како 

би до наредне сједнице добили заједнички приједлог закона. 

Момчило Новаковић сагласио се  са приједлогом за консултације са министром одбране и 

представницима Савјета министара, али је истакнуо да не жели ићи у процедуру с новим 

приједлогом закона. 

Шефик Џаферовић мишљења је да на овој сједници чланови Комисије нису спремни 

расправљати о Приједлогу закона обзиром на уложен велики број амандмана . Такође, Савјет 

министара БиХ није испоштовао обавезу утврђену Пословником да достави мишљење о 

Приједлогу закона, а постоје и информације да Савјет министара припрема приједлог закона 

сличне садржине.  

Бранко Зрно,Осман Брка и Адем Хускић, поздрављајући иницијативу г-дина Новаковића,  

били су такође мишљења да на овој сједници нема услова за расправу о Приједлогу закона 

који дотиче дијелом питање надлежности других институција, а да је на самој сједници 

Комисије достављен велики број амандмана. 

Сеада Палаврић, уз честитке предлагачу за његову иницијативу, мишљења је да би се на овој 

сједници могла обавити евентуално општа расправа. Предложила је да предлагач закона 

размотри питање односа ентитетских и Министарства одбране БиХ, да евентуално прилагоди 

назив закона, да размотри могућност убацивања у закон поглавља које ће рагулисати питања 

права и дужности институција и државе БиХ. Тек потом могла би се обавити расправа о 

манадманима. 
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Момчило Новаковић истакнуо је да је сагласан са приједлогом г-ђе Палаврић, те је навео да 

је у том смијеру обавио консултације с министром одбране БиХ. Ове консултације 

резултирале су амандманима Ненада Мишића које је он предао на самој сједници. Потом је 

нагласио да је свјестан чињенице да усвајање овог закона треба истовремено пратити измјене 

Закона о одбрани БиХ због преклапања надлежности Предсједништва БиХ и Парламентарне 

скупштине БиХ у одлучивању. Стога је мислио предложити измјене Закона о одбрани БиХ са 

захтјевом за разматрање по члану 105. Пословника. 

Марина Пендеш истакнула је да је Савјетб министара планирао доставити у процедуру 

сличан закон, али је чекало да Предсједништво донесе одговарајуће закључке на основу 

извјештаја Интерресорне групе. У међувремену је г-дин Новаковић у процедуру доставио 

наведени приједлог закона, тако да по њеном мишљењу нема ничије кривице што Савјет 

министара није доставио свој приједлог закона.  

Г-дин Новаковић је такође прихватио да се изјашњавање о његовом приједлогу закона 

одгоди у складу с одредбама Пословника, како би се у међувремену настојала постићи 

сагласност  о одређеним питањима. 

Зоран Спасојевић по окончаној расправи је, узимајући у обзир дате приједлоге за 

побољшање текста закона, предложио закључак да предлагач закона заједно са Савјетом 

министара БиХ и предлагачима амандмана, усагласи текст Приједлога закона, те да се у 

циљу реалзовања овог закључка од Колегија Представничког дома затражи продужење рока 

за разматрање Приједлога закона , у складу с чланом 84.2. Пословника. 

Овај закључак чланови Заједничке комисије усвојили су једногласно. 

 

Ад.2. Информирање о потписаним споразумима о војној сарадњи са САД-а и  

          Р Француском 

 

Енес Бећирбашић информисао је о потписаним Спразумом са Француском и Споразумом са 

представником оружаних снага Владе САД-а. Споразум са САД-а осигурава помоћ држави 

БиХ у висини од 15 милиона долара и помоћ у  материјалним ресусрима. САД намјеравају 

финансирати Центар  за кризне ситуације који треба бити у функцији свих институција БиХ 

у ванредним ситуацијама какве су нпр. поплаве, пожари, итд. 

Чланови Заједничке Комисије су примили к знању предметне споразуме без примједби.  

 

 

Ад.3. Разматрање Приједлога одлуке о утврђивању кандидата за генералске позиције у 

          Војсци ФБиХ и Војсци РС 
 

Зоран Спасојевић информисао је да је у међувремену Пресједништво БиХ доставило у 

парламентарну процедуру одлуку о утврђивању кандидата за генералске позиције у Војсци 

ФБиХ  и Војсци РС-е.  

Потом је отворена дискусија у којој су учествовали Шефик Џаферовић, Винко Зорић, 

Момчило Новаковић, Сеада Палаврић и Зоран Спасојевић. 

Шефик Џаферовић истакнуо је да су кандидати из предметне одлуке Предсједништва 

прошли све потребне провјере СФОР-а, Министараство одбране БиХ итд. Он ће дати пуну 

подршку приједлога кандидата, чиме ће се омогућити попуна челних позиција у Заједничкој 

команди БиХ. Навео је да се овај поступак не треба политизовати, а у том контексту може на 

овој сједници доставити цјелокупну документацију везану за расправу с претходне сједнице 

када је дискутовано о именовању Сифета Поџића на мјесто начелника Заједничке команде 

БиХ. Из ове документације јасно је видљиво да нема никкавих препрека за именовање г-дина 

Поџића и да је поступао у потпуности у складу са законом. Стога је нагласио да сви требају 

бити принципијелни приликом ових именовања.  

Момчило Новаковић нагласио је да он има примједбе на именовање г-дина Поџића које су 

принципијелног карактера, те да ће гласати против сваког кандидата који користи туђу 
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имовину. Увјерења је да ни за кандидате из нове предложене одлуке није извршена провјера 

стамбеног простора. 

За Винка Зорића ни једна одлука о именовању кандидата није спорна и он ће гласати за њих, 

с тим да је мишљења да се нова предложена одлука састоји фактички од шест одлука 

обзиром да се ради о шест кандидата. Он је то истакнуо и приликом расправе о претходној 

одлуци на Дому, а и сада, да би се о свим кандидатима требало гласати појединачно, а он 

нема примједби и гласаће за све предложене кандидате. 

Сеада Палаврић мишљења је да се ради о једној, а не више одлука и да има утисак да неко не 

жели да процес именовања «прођу» бошњачки кандидати. Сматра да је г-дин Поџић користи 

предметни стан потпуно законито, и да обје одлуке треба подржати у потпуности. 

Винко Зорић је потом истакнуо да је он мишљења да пак неко не жели да хрватски 

кандидати буду именовани и да не стоји изјава г-ђе Палаврић. 

Момчило Новаковић категорично је одбио све инсинуације да је против именовања 

бошњачких и хрватских кандидата и истакнуо да не жели размишљати на такав начин. На 

овој сједници Комисије ће подржати приједлог нове одлуке Предсједништва БиХ, с тим да 

изражава резерву у случају да се утврди у наредном периоду да неко од ових кандидата 

користи туђу имовину. Тако је гласао и прошли пут, а гласаће и сада, јер је то проблем 

моралне природе и остаје при мишљењу да челни људи институција одбране БиХ морају 

бити у потпуности «чисти» у сваком погледу. 

Зоран Спасојевић истакнуо је да у раду Заједничке комисије није било нити ће бити 

дискриминације према ни једном кандидату по основу националности. Предложио је да се о 

предложеној Одлуци Предсједништва БиХ гласа у цјелини, јер је тако конципирана.  

Потом су чланови Заједничке комисије усвојили појединачну Одлуку једногласно. 

 

Ад.4. Текућа питања 

 

а) Шефик Џаферовић упознао је чланове Заједничке комисије о садржини документације 

коју је добио од г-дина Сифета Поџића, истакнувши да се он већ и у Дому принципијелно 

изјаснио о овом случају. Суштина је да нема незаконитости у кориштењу стана од стране г-

дина Поџића јер нема нити једна одлука органа управе или суда којом би њему било 

наложено да напусти стан. Истакнуо је да је поред цјелокупне документације којом 

располаже г-дин Поџић (Одлуке о додјели стана, уговор о кориштењу стана, доказ да 

претходни корисник није поднио захтјев за поврат стана, уговор о откупу стана, итд.), г-дин 

Поџић доставио и потписану изјаву којом под пуном моралном, материјалном и кривичном 

одговорношћу изјављује да ће предметни стан напустити истог момента уколико буде 

донесена таква одлука од стране релевантног органа. 

Момчило Новаковић мишљења је да г-дин Поџић не треба бити у различитом и повољнијем 

положају од осталих 700 лица која користе војне станове. Свјестан је да је материја војних 

станова регулисана раазличито законима у РС и ФБиХ. Такођер, свјестан је чињенице да г-

дин Поџић није незаконито уселио у стан, али истиче да је проблем неусаглашеност 

постојећих ентитетских закона и да то питање треба бити ријешено пред Уставним судом 

БиХ. Мишљења је да на челне позиције у систему одбране БиХ морају бити именована лица 

која немају никакву мрљу јер се не ради о обичним војницима. Прихвата појашњење г-дина 

Џаферовића и жели да се овакво образложење упути Дому. 

Шефик Џаферовић предложио је потом да Комисија донесе закључак да се документација 

којом располаже, прослиједи свим посланицима Представничког дома. 

Овај закључак није подржан тако да је остављена могућност да г-дин Џаферовић лично као 

члан Заједничке комисије прослиједи документацију Колегију Дома који ће одлучити о 

даљој дистрибуцији.  
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б) Извјештај са службеног пута на коме су боравили Бранко Зрно и Драгица Хинић, ради 

присуствовања семинару “Војно-политичка безбједносна питања и могућности за регионалну 

сарадњу у Југоисточној Европи”, у организацији  “РАЦВИАЦ” Регионалног центра за 

контролу наоружања и помоћи при провођењу, који је се одржан у времену од 24. до 26. маја 

2004. године у Загребу, чланови Заједничке комисије усвојили су једногласно. 

 

ц) Осман Брка  изразио је похвале за организацију пута и боравка у Бања Луци 22.06.2004. 

године организованог ради посјете Министарству одбране РС-е, Генералштабу Војске РС-е и 

једној ваздухопловној јединици. 

Цхристиан Хаупт је такође потрдио успјешност обављене посјете истичући да се на овај 

начин развијају односи повјерења и сарадње институција одбране БиХ-е и енетитета. У ту 

сврху већ је организована посјета Министарству одбране БиХ, а планирана је и наредна 

посјета  Министарству одбране ФБиХ. Ради побољшања даље сарадње свих учесника , 

предложио је да се записници са Заједничке комисије као и ентитетских комисија за одбрану 

међусобно прослијеђују, те шаљу и позиви за сједнице Заједничке комисије 

предсједавајућим ентитетских комисија.  

 

д) Сеада Палаврић истакнула је забринутост постојањем информација у штампи о могућим 

терористичким нападима приликом церемоније отварања Старог моста у Мостару. Како су те 

информације дошле од директора полиције ФБиХ она је предложила слиједећи закључак: 

Захтјева се од директора полиције Федерације БиХ да овој комисији одмах достави 

Информацију са одговарајућом аргументацијом о сазнањима да ће бити изведени 

терористичких напади приликом одржавања манифестације везане за отварање Старог моста 

у Мостару, те да се о свим таквим и сличним сазнањима иначе има упознати ова комисија 

прије него таква сазнања доспију у медије. 

Такође, чланови Заједничке комисије моле и представнике Европске полиције у БиХ да 

пруже Комисији сва сазнања којим располажу  у вези са конкретним случајем евентуалних 

терористичких напада у Мостару приликом отварања Старог моста, обзиром да ЕП-а 

најтјешње сарађује са полицијима оба ентитета и претпостављамо располаже потребним 

информацијама. 

Чланови Заједничке комисије једногласно су усвојили предложени закључак. 

 

е) Бранко Зрно изразио је незадовољство поступањем Министарства спољних послова БиХ 

које је искључило представнике Парламентарне скупштине БиХ из делегације Босне и 

Херцеговине  која треба присуствовати на Самиту НАТО-а у Истамбулу,  28. и 29. 06.2004. 

године. Предложио је стога слиједећи закључак: 

Захтјева се од Министарства спољних послова БиХ да Заједничкој комисији за одбрамбену и 

безбједносну политику и надзор над радом одбрамбених и безбједносних структура на нивоу 

БиХ одмах достави информацију  ко је и са којим образложењем одлучио да у саставу 

делегације неће бити нити један члан Парламентарне скупштине БиХ као највишег 

законодавног органа државе Босне и Херцеговине. По достављању информације чланови 

Заједничке комисије одлучиће о предузимању одговарајућих мјера. 

Предложени закључак усвојен је једногласно. 

 

 

 

            Записник сачинила:                                                  Привремени предсједавајући 

             Драгица Хинић                                                              Заједничке комисије: 

                                                                                                         Зоран Спасојевић 


